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o godzinie 1400 posiedzenie Komisji otworzyl i przywital wszystkich zebranych
Przewodniczacy Radoslaw Dec. Po stwierdzeniu quorum (lista obecnosci stanowi zalacznik
nr 1 do protokolu;) odczytal proponowany porzadek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przedstawienie porzadku obrad.
3. Przyjecie wniosk6w w sprawie zmian porzadku obrad .
4. Spotkanie z komendantem Policji z Marek.
5. Spotkanie z Naczelnikiem Wydzialu Monitoringu, Zarzadzania Kryzysowego

Obronnosci.
6. Podsumowanie wynik6w Konkursu ; Marki w Zieleni".
7. Sprawy rozne.
8. Zamkniecie posiedzenia.

Pkt 3. Przyjecie wniosk6w w sprawie zmian porzadku obrad.

Przewodniczacy komisji zlozyl wniosek 0 wprowadzenie zmian do porzadku obrad.
Przewodniczacy Komisji Radoslaw Dec zaproponowal, zeby do pkt 4 obrady odbywaly sie
bez zmian natomiast w pkt 5 wysluchani zostana przybyli na posiedzenie mieszkancy Marek.

Przewodniczacy Komisji zarzadzil glosowanie w sprawie przyjecia wniosku.

Glosowanie:
za przyjeciem wniosku - 8
przeciw- 0
wstrzymalo sie - 0
(w glosowaniu bralo udzial S radnych).

Wniosek zostal przyjety.

Pkt 4. Spotkanie z komendantem PolicH z Marek.

Przewodniczacy Komisji Radoslaw Dec udzielil glosu Komendantowi Komisariatu Policji
w Markach Panu Andrzejowi Oleksiakowi.

Pan Komendant przyblizyl czlonkom komisji m.in. problemy zwiazane z prostytucja
w miescie; narkotykami, problemy policji w Markach z niedoborem pojazd6w patrolujacych;
jak rowniez problemy zwiazane z przemoca domowa; poinformowal, iz pelna obsada
stanowisk na Komisariacie Policji w Markach to 40 policjant6w w tym jedna osoba pelni
funkcje reprezentacyjna,

Nastepnie glos zabral Burmistrz Janusz WerczyiJ.ski i poruszyl sprawe funkcjonowania policji
i monitoringu w Markach; por6wnal wspolprace i uznal ja za bardzo dobra w por6wnaniu do
wczesniejszej , kt6ra wczesniej wiazala sie z narastajaca przestepczoscia w Markach.



Przewodniczacy Komisji zwrocil sie do Komendanta aby szczegolna uwage zwrocic na rejon
przy Szkole Podstawowej nr 1, poniewaz w tym miejscu pasy dla pieszych sa slabo widoczne
i jest to duze niebezpieczenstwo dla dzieci i doroslych.

Radny Paciorek sprostowal wypowiedz Przewodniczacego Komisji informujac, ze pasy przed
Szkola Podstawowa nr 1 zostaly juz odmalowane.

Radna Agnieszka Luzynska poruszyla problem z dodzwonieniem sie na dyzurke komisariatu
Policji w Markach.

Pan Komendant zapewnil, ze na pewno sprawdzi ta informacje.

Radny Dariusz Boryczko zadal pytanie czy w ostatnim czasie zwiekszyla sie liczba zgloszen
w sprawach zwiazanych z opadami deszczu i co sie z tym wiaze m.in.; nie przejezdnymi
ulicami; jak na to reaguje policja; czy przekazuje sprawe do innych instytucji czy organow a
bye moze podejmuje dzialania sarna?

Pan Komendant udzielil odpowiedzi na pytanie radnego Dariusza Boryczko, iz bylo kilka
indywidualnych zgloszen; wszelkie problemy z brakiem przejezdnosci przez ulice publiczne
zglaszane sa do Wydzialu Zarzadu Dreg lub do Wydzialu Ochrony Srodowiska w Urzedzie
Miasta Marki.

Przewodniczacy Komisji zadal pytanie czy wystepuja jakies problemy w placowkach
edukacyjnych na terenie Marek jesli sa to jakie?

Komendant poinformowal, ze zagrozenia sa i jest ich bardzo wiele m.in. ; niewyspane
dziecko, brak drugiego sniadania, dziwne zachowania, przemoc miedzy uczniami w 80%
powiazane z przemoca w rodzinie.

Radny Paciorek zwrocil uwage na kradzieze w Markach i zapytal co mowia statystyki 0 tym
zjawisku.

Pan Komendant powiedzial, iz spadla ilosc kradziezy w Ml w zwiazku z wspolpraca
z ochrona obiektu. Przeprowadzone zostaly dwie rozmowy z zastepca Dyrektora sklepu; jest
juz teraz tylko 15% kradziezy w ktorych udzial bierze mlodziez zarnieszkujaca w Markach;
pozostale 75% kradziezy scisle wiaze sie z bezdomnymi i obcokrajowcami, byl duzy problem
z obywatelami Rumunii na poczatku roku; teraz jest latwiej i wygodniej, gdyz ochrona sklepu
posiada specjalne pomieszczenie na czynnosci procesowe.

Pan Radny Paciorek skierowal pytanie do Pana Komendanta w zwiazku z duza iloscia
odbywajacych sie festynow na terenie miasta Marki czy mozna by podczas tych imprez

. zorganizowac informacyjne stoiska policyjne?

Pan Komendant oczywiscie udzielil pozytywnej odpowiedzi i poinformowal, ze jest to jak
najbardziej rnozliwe do realizacji.

Pkt 5. Spotkanie z mieszkaIicami przybylymi na posiedzenie komisii.



Pan Przewodniczacy Radoslaw Dec udzielil glosu Panu Piotr Mataczynskiemu mieszkancowi
Marek.

Pan Piotr Mataczynski przedstawil sytuacje reprezentowanych mieszkancow. Odczytal pismo
skierowane do komisji zdrowia, pozostalych radnych i Burmistrza Miasta Marek. (Pismo
stanowi zalacznik nr 2 do protokolu).

Nastepnie Przewodniczacy Komisji udzielil glosu przybylej na posiedzenie komisji
mieszkance marek Pani Malgorzacie Kapica.

Pani Malgorzata Kapica zamieszkala przy ul. Kopemika 8 w Markach poruszyla problem
zalewania jej posesji przez splywajaca z ulicy kaluze; splywajaca z ulicy woda osiaga
glebokosc 50cm; Pani Malgorzata Kapica skierowala prosbe 0 stale odprowadzanie wody,
kt6ra splywa z ul. Kopemika, Jagielly i Iak przy tych ulicach. Apeluje z prosba poniewaz
pojawila sie wilgoc na wysokosci ok. 1 m na scianach; woda caly czas stoi, nawet 3 razy
wdarla sie do mieszkania gdzie zniszczyla podloge, meble a na dodatek wszystko zaczelo
plesniec; Pani Malgorzata Kapica skierowala swa prosbe 0 szybka interweneje gdyz jej
zdaniem zagrozone jest jej zycie i caly dorobek zycia, kt6ry moze stracic.

Burmistrz Janusz Werczynski odpowiadajac na apel Pani Malgorzaty Kapicy stwierdzil, ze
oszacowane sit koszty i nie rna rnozliwosci odprowadzenia wody z calosci ul. Kopemika;
koszt takiego przedsiewziecia wyniosl by 170 tys. zl netto, Miasto zawsze przekazywalo tyle
ile moglo przekazac na ten eel, lecz pieniedzy jest za malo; Burmistrz przypomnial, ze nie
tylko Marki maja taki problem ale rowniez, znajdujace sie w poblizu miejscowosci tj.
Kobylka, Slupno, Nadma, czesc Zielonki i Bialoleka rowniez rna ten sam problem; musimy
okazac pokore w stosunku do warunk6w atmosferycznych, staramy sie ten problem rozwiazac
jednak kiedy otrzymujemy 300 zgloszen jest bardzo trudne aby w kazdym miejscu szybko
zareagowac; w chwili obecnej posiadamy 20 pomp i staramy sie pomagac jak tylko jest to
mozliwe.

Przewodniczacy Rady Marcin Piotrowski nie zgodzil sie z Panem Burmistrzem powiedzial,
ze sytuacja atmosferyczna bedzie jeszcze gorsza; powinnismy zastanawiac sie nad
mieszkancami Marek, kt6rzy placa tu podatki; rowy nie musza bye estetyczne i nie musza bye
zarosniete i niedrozne; rowy w Markach byly koszone tylko raz w roku i to w porze jesiennej;
srodki w budzecie przeznaczone na koszenie, utrzymanie i modernizacje row6w to 45 tys zl.

Burmistrz Janusz Werczynski wspomnial, ze modemizacja rowu to prace, kt6re polegaja na
przywr6ceniu stanu gdzie mamy do czynienia z bardzo dobrym spadkiem wody, konserwacja
natomiast polega na koszeniu, wykaszaniu i odmulaniu rowu.

Przewodniczacy Rady Marcin Piotrowski stwierdzil, ze winni jestesmy pomoc mieszkancom.

Radny Marek Szczepanowski zwr6cil uwage na zarzucanie poprzednim kadencjom Rady
Miasta Marki wiele zlego w zakresie melioracji; ludzie zaczeli sie budowac na zasypanych
zbiomikach wodnych, poniewaz bylo 15 lat suszy , teraz Sittego konsekwencje i trzeba tym
ludziom pom6c.

Radny Jacek Orych poruszyl problem odnowionego rowu przy ulicy Lisiej i Sowinskiego
w tym rowie miala bye zamontowana tzw. "kiszka" kt6rej nie rna; po renowacji rowu boki
rowu sit wyplukiwane i widoczne sit fundamenty.



Burmistrz Janusz WerczyiJ.ski odni6s1 sie do wypowiedzi Radnego Jacka Orycha, iz w czasie
trwania rob6t przy tym rowie trzy razy wystapily opady deszczu, r6w ten zostanie odebrany
po zakoiJ.czeniu wszystkich prac.

Na posiedzenie komisji przybyly mieszkanki Marek Pani Ewa Gnoch i Anna Kaczor, kt6re
poinformowaly 0 swojej sytuacji, ze z ulicy Zimnej na kt6rej nie rna odwodnienia splywa na
ich posesje woda; poinformowaly, ze woda 3 razy zalewala posesje podczas trwania burzy.

Burmistrz powiedzial, ze jedynym logicznym rozwiazaniem problemu jest studnia ale jednak
i ten problem zostanie poruszony przy najblizszej sesji Rady Miasta Marki.

Na posiedzenie Komisji przybyl rowniez mieszkaniec Marek Pan Bogdan Piascik i zwr6cil
uwage na blad, kt6ry jego zdaniem zostal popelniony podczas ostatniej sesji ; zatwierdzenie
wydatk6w finansowych na bledny projekt, pseudo rozwiazanie problemu pod nazwa kaluzy
przy ulicy Ok6lnej; koszt projektu to 1,5 mIn zl; zlikwiduje sie problem z ulicy Ok6lnej a
pojawi sie problem na ulicy Wolodyjowskiego gdyz na projekcie odwodnienia ulicy Ok6lnej
nie sa uwzglednione inne pobliskie ulice; nawet jesli beda suche lata bedzie z tym problem;
dlaczego woda ta nie kierowana jest w strone rzeki tylko w kierunku przeciwnym? Jest to
wyrzucenie pieniedzy w bloto inwestujac w bledny projekt..

Przewodniczacy Rady Marcin Piotrowski udzielil odpowiedzi na pytanie zadane przez Pana
Bogdana Piascika; we wskazanym miejscu jest niecka dlatego nie bedzie ta woda
odprowadzana do rzeki.

Radny Tomasz Paciorek zabral glos i stwierdzil, ze jest to dzialanie jednostkowe, kt6re rue
nie zmienia, poniewaz jest to przelewanie wody zjednego do drugiego miejsca

Przewodniczacy Komisji zlozyl wniosek 0 wprowadzenie zmian do porzadku obrad.

Nastepnie Przewodniczacy Komisji Radoslaw Dec zaproponowal, zeby wykreslic z porzadku
obrad pkt 7 i przeniesc na nastepne posiedzenie Komisji.
Przewodniczacy Komisji zarzadzil glosowanie w sprawie przyjecia wniosku.

Glosowanie:
za przyjeciem wniosku - 10
przeciw - 0
wstrzyrnalo sie - 0
(w glosowaniu bralo udzial 10 radnych; w chwili glosowania bylo 10 os6b).

Wniosek zostal przyjety,

Pkt 6 Spotkanie z Naczelnikiem Wydzialu Monitoringu, Zarzadzania Kryzysowego
i Obronnosci.

Naczelnik Wydzialu Monitoringu, Zarzadzania Kryzysowego i Obronnosci Pan Miroslaw
Grykalowski przybyly na posiedzenie komisji poinformowal, ze od ostatniego spotkania z
Kornisja Zdrowia nie nastapily wielkie zmiany; poprawila sie wsp6lpraca z policja; w chwili
obecnej posiadamy 19 kamer od ostatniego spotkaniu przybyla jedna kamera; mamy



bezposrednia lacznosc z policja; kontakt z Wydzialem Monitoringu tel. : 490-76-29, 501-437
802.

Radna Danuta Stefaniak spytala czy jest mozliwosc zlozenia podania 0 zalozenie takiej
kamery?

Pan Miroslaw Grykalowski powiedzial, ze oczywiscie mozna zlozyc takie podanie lecz nie
wie czy to bedzie mozliwe w najblizszym roku.

Radny Tomasz Paciorek powiedzial, ze jego zdaniem dzieki monitoringowi osiagnelismy
sukces; za malo dbamy 0 wlasne bezpieczenstwo; inwestujmy w monitoring marecki,
pomyslmy 0 zwiekszeniu funduszu na monitoring bedziemy czuli sie bezpieczniej.

Radny Dariusz Boryczko zapytal czy jesli bedzierny rozbudowywac system monitoringu to
czy wiaze sie z tym zwiekszenie liczby pracownikow?

W tej chwili pracuje 8 operatorow; przyjmuje sie ze 8 kamer obsluguje na 1 osoba,
poinformowal Pan Miroslaw Grykalowski.

Pkt 7. Sprawy rozne.

Radny Tomasz Paciorek na ostatnim posiedzeniu komisji poruszyl problem budowy barierek
od Domu Katolickiego do Przedszkola Publicznego w Markach; jednak zdal sobie sprawe ze
Set to duze koszta; znalazl rozwiazanie, budowa barierek z rurek i pomalowanie na czerwono
bialo; zapytal czy do tego przedsiewziecia potrzebne jest skladanie podania?

Przewodniczacy komisji poinformowal, iz zgadza sie z Radnym Tomaszem Paciorkiem ale
sadzi, ze trzeba zlozyc podanie do Pana Burmistrza w formie pisemnej.

Radna Danuta Swieczkowska zabrala glos w sprawie gotowego juz projektu 0 przeciw
dzialaniu przemocy w rodzinie; dala propozycje by na nastepny posiedzeniu komisji zaj'tc sie
ta sprawa,

Radna Maria Przybysz-Piwko zabrala glos w sprawie zblizajacej sie rocznicy wybuchu II
Wojny Swiatowej; poruszyla sprawe zlozenia kwiatow i zapalenia zniczy rowniez w
Kosciolach w Markach.

Pkt 8. Zamkniecie posiedzenia.

Przewodniczacy Komisji Radoslaw Dec 0 godzinie 1645 zamknal posiedzenie Komisji
Zdrowia, Opieki Spolecznej , Bezpieczenstwa Publicznego i Ochrony Srodowiska.

Protokolowala;
Anna Broma
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